
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 2. september 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1703 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 1703:  

”Ministeren bedes oplyse, om de 200 mio. kr., som regeringen foreslår at afsætte på 

FFL21 til at understøtte et løft i ældreplejen, udelukkende vil tilfalde kommunale ak-

tører i ældreplejen eller om ældre på f.eks. friplejehjem også vil opleve et løft? ” 

 

Svar: 

Regeringen har med finanslovforslaget for 2021 foreslået, at der afsættes 200 mio. 

kr. i 2021 og 2022 til at styrke kvalitet og kompetencer i ældreplejen. 

 

Regeringen foreslår, at midlerne skal bruges til kompetenceudvikling og en styrket 

opfølgningsindsats, der skal understøtte kvalitet og løbende læring i ældreplejen.  

 

I de kommende politiske forhandlinger om finansloven skal der med afsæt i regerin-

gens finanslovsforslag indgås aftale med de politiske partier om bl.a. konkret ud-

møntning af midlerne til ældreområdet.  
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